
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
KULTUURIKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandimaa Loomemajanduskeskus      16. august 2018 nr 1-10/10 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.40 
 
Koosolekut juhatas Marko Tiitus  
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Liis Aedmaa, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, Matti Looga, 
Riivo Neering, Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus, Terje Trochynskyi, 
Valter Vaha 
Puudusid: Ruth Vaar 
Koosolekul viibisid: abilinnapea Janika Gedvil, linnapea Madis Timpson, Viljandi Loomelinnak 
MTÜ juhatuse liige Villem Varik 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Päevakord kinnitati ühehäälselt. 
 
PÄEVAKORD:  
1. Tutvumine Viljani Loomelinnakuga 
2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
3. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1  
Tutvumine Viljandi Loomelinnakuga 
KUULATI: 
V. Varik tutvustas komisjoni liikmetele Viljandi Loomelinnakut. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi.  
 
Eriarvamused: 
P. Allikoja – Eelmine linnavalitsus ja volikogu panid eelarvestrateegiasse sisse vana spordihoone 
renoveerimise projekti. Nüüd on see sealt välja võetud. Juhul, kui spordihoonet remonditakse ilma 
projektita, siis kordub sama, mis Paalalinna Kooliga, kus uued aknad ja vastremonditud 
küttesüsteem läheb prügimäele. 
 



 
 
Ettepanek: 
L. Aedmaa – Ettepanek suurendada igal eelarveaastal kultuuri ja spordi projektitoetusi 5000 euro 
võrra võrreldes eelmise eelarveaastaga. 
 
V. Kirs – Kas see on riiklik strateegia, et lasteaiaõpetajate tasud tõstetakse 90%ni üldhariduskoolide 
õpetajate töötasust? Mis ulatuses tuleb raha toetusfondist ja mis ulatuses maksab Viljandi linn? Mis 
on see arvutuslik valem, millega otsustatakse palju linnale toetusfondist eraldatakse riigi poolt? 
 
Komisjoni esimees pani ettepaneku hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, 1 erapooletu, vastuhääli ei olnud. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. 
Hääletati: 
6 poolt, 4 vastu, 1 erapooletu.  
 
OTSUSTATI: 
1. Komisjon teeb ettepaneku suurendada igal eelarveaastal kultuuri ja spordi projektitoetusi 5000 
euro võrra võrreldes eelmise eelarveaastaga. 
2. Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
3. Linnavalitsusel saata kultuurikomisjonile meil, kus on kirjas vastused V. Kirsi poolt tõstatatud 
küsimustele.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine  
Tähelepanekud: 
L. Aedmaa – Arengukavas lk 16 punktis 3.1 on kirjas „Riiklike kultuuriasutuste (Viljandi muuseum, 
Teater Ugala, Tartu Ülikooli Viljandi Kultuuriakadeemia) säilimine ja arenemine Viljandis on 
loomiseks loodud linna jaoks olulise tähendusega“. Kuidas linn panustad nende säilimisesse ja 
arendusesse, kui see on linna jaoks olulise tähendusega. Mida annab linn Ugala Teatrile? Kas linn 
on teadlik, kuidas teised Eesti omavalitsused toetavad nende territooriumil tegutsevate teatrite 
tegevust nt Tartu, Paide, Pärnu?  
Juhin tähelepanu, et tegemist on siiski Ugala Teatri mitte Teater Ugalaga. Tartu Ülikooli Viljandi 
kultuuriakadeemia on haridusasutus mitte kultuuriasutus. 
A. Grahv – Mina jällegi leian, et kultuuriakadeemiat ei tohiks sealt välja jätta. Me oleme küll 
haridusasutus, kuid me teeme oma praktikaid väga palju Viljandi linna kultuurisündmustes ning 
kultuuriakadeemia arengukavas on koostöö Viljandiga seotud just kultuuriga mitte haridusega. Meie 
ametlikus nimetuses on kultuuriakadeemia väikese tähega. 
M. Tiitus – Kultuurikomisjon peaks juhtima linnavalitsuse tähelepanu, et dokumendile tuleks teha 
keelekorrektuur.  
V. Kirs – Kas meil oleks võimalik tutvuda ka selle uue kultuuriakadeemiaga sõlmitud 
raamlepinguga? Ettepanek tutvustada seda raamlepingut mõnel järgmisel kultuurikomisjoni 
koosolekul, kui see on allkirjastatud.  
L. Aedmaa – Viljandi on otsustanud toetada Tartu kandideerimist kultuuripealinnaks. Kas teil ei 
tulnud mõttesse, et see peaks sisalduma ka arengukavas? Punktis 3.1 on kirjas „Olulisemateks 
väljakutseteks on loomiseks loodud linna positiivse maine tugevdamine ja arendamine, 
kodanikualgatuste toetamine ja kaasamine linnasündmuste korraldamisse.“ Kas ei ole olulisemaks 
väljakutseks see, kuidas saaksime panustada Tartu kandideerimisse? 
M. Timpson – See on õige tähelepanek. Ma ei mäleta, et oleksime sellel teemal peatunud. 



Komisjonil on võimalus see ettepanek teha.  
L. Aedmaa - Punkti 3.1 viimane lõik peaks olema selle peatüki esimene lõik. Ettepanek tõsta see 
esimeseks lõiguks. 
Tegevuskavas aastateks 2018-2023 on punktis 3.1.3.1 kirjas „Nukuteatri ruumide renoveerimine 
ning heli- ja valgustehnika kaasajastamine“. Kui pikalt see arengukavas see on juba olnud? Kui 
järgnevaks 5a selleks raha ei ole, siis miks see siin sees on? 
 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab ettepaneku tõsta punkti 3.1 viimane lõik esimeseks 
hääletust. Hääletust ei nõutud.  
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. 
Hääletati: 
6 poolt, 3 vastu, 2 erapooletut. 
 
OTSUSTATI:  
1. Kultuurikomisjon juhib tähelepanu, et dokumendile tuleks teha keelekorrektuur.  
2. Komisjon teeb ettepaneku tõsta punkti 3.1 viimane lõik esimeseks.  
3. Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Marko Tiitus       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
HARIDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda        21. august 2018 nr 1-9/8 
 
Algus kell 15.00, lõpp kell 15.44 
 
Koosolekut juhatas Margit Suurmets 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Toomas Erik Anijärv, Kristel Elmaste, Anne Kaarmäe, Kalli Põld, 
Margit Suurmets, Tonio Tamra, Terje Trochynskyi, Anett Veetamm 
Võtsid osa asendusliikmed: Eero Järvekülg (Juhan-Mart Salumäe asendusliige) 
Puudusid: Harri Künnapuu,  Marko Mägi, Juhan-Mart Salumäe, Kätly Soorm 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
abilinnapea Janika Gedvil, haridus- ja kultuuriameti juhataja Tiivi Tiido, linnapea Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele ühistranspordi 
sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92) 
2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
3. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
4. Muud küsimused 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele 
ühistranspordi sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92) 
KUULATI: 
J. Gedvil tutvustas eelnõud,  millega tunnistatakse kehtetuks üldhariduskoolide õpilastele 
ühistranspordi sõidusoodustuste andmise kord. Alates 01.07.2018 on kõikidel MTÜ Viljandimaa 
Ühistranspordikeskuse poolt korraldatud Viljandimaa avaliku liiniveo bussiliinidel bussipileti 
hinnaks 0 eurot. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjoni liikmed toetavad eelnõud. Komisjoni liikmed toetasid. 
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele 
ühistranspordi sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Aaso ja M. Timpson tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 



Komisjoni esimees küsis, kas komisjoni liikmed toetavad eelnõud. Komisjoni liikmed toetasid. 
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
KUULATI: 
R. Alev ja M. Timpson tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Ettepanekud: 
E. Järvekülg – Ettepanek vaadata üle arengukava täitmine punkt punkti haaval. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjoni liikmed toetavad eelnõud. Komisjoni liikmed toetasid. 
  
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“. 
2. Järgmisel hariduskomisjoni koosolekul tulla E. Järvekülje ettepaneku juurde tagasi. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Muud küsimused 
KUULATI: 
M. Suurmets – Jaanuaris otsustas hariduskomisjon, et linna esindajad haridusasutuste hoolekogudes 
peavad esitama iga õppeaasta lõpus kokkuvõtte. Tänaseks on laekunud 4 aruannet 14st. Minu 
ettepanek on see, et igaüks kodus loeb ja kui tekib küsimusi, siis võime kõik koos neid hiljem 
arutada.  
 
E. Järvekülg  - Järgmisel aastal võiks komisjon saada ülevaate, kui palju panid lapsevanemad 
(huvikoolide ringitasude tõstmise kaudu) ja kui palju linn huvikoolide õpetajate palga tõusuks. 
 
T. Tiido – Oja Kool ei saanud koolitusluba ega ka pikendust. Täna on arengukavas sees, et meil on 
kaks erakooli. Kas ja mida arvab hariduskomisjon, kas arengukavas tuleb sõnastust selles osas 
muuta? 
 
OTSUSTATI:  
1. Komisjonil liikmetel lugeda läbi hoolekodude esindajate aruanded ning seejärel anda komisjoni 
esimehele tagasisidet, kas edaspidi peaks ka selliseid aruandeid küsima või mitte. 
2. Hariduskomisjoni seisukoht on, et Oja Kool peaks endiselt kajastuma arengukavas.  
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Margit Suurmets      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda        21. august 2018 nr 1-11/8 
 
Algus kell 17.30, lõpp kell 18.29 
 
Koosolekut juhatas Tõnu Juul 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Tõnu Juul, Aivar Kaljusaar, Maiko Markus, Priit Raudla, Urmas Suik, 
Marko Suvisild, Valli Veigel 
Puudusid: Taavi Kerner, Jaak Madison, Priit Pramann, Vello Raja, Tõnis Tiit 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
abilinnapea Kalvi Märtin, linnapea Madis Timpson 
 
Komisjoni esimees küsis, kas päevakorra osas on täiendusi ning kas komisjon kinnitab päevakorra. 
Täiendusi ei olnud ning komisjon kinnitas päevakorra. 
 
PÄEVAKORD:  
1. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
2. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
3. Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine (2018/93) 
4. Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse  seadmine (2018/94) 
5. Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95) 
6. Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97) 
7. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Aaso ja M. Timpson tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
KUULATI: 
 
R. Alev ja M. Timpson tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 



 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine (2018/93) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, millega soovitakse korraldada elektrooniline enampakkumine tasulise 
hoonestusõiguse seadmiseks Viljandi linnale kuuluvale hoonestamata kinnistule aadressiga Tallinna 
tänav 76a.  

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud.  
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine (2018/93)“.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse seadmine (2018/94) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, millega soovitakse korraldada elektrooniline enampakkumine tasulise 
hoonestusõiguse seadmiseks Viljandi linnale kuuluvale hoonestamata kinnistule aadressiga Roheline 
tänav 3. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse seadmine (2018/94)“.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, millega soovitakse korraldada elektrooniline enampakkumine tasulise 
hoonestusõiguse seadmiseks Viljandi linnale kuuluvale hoonestamata kinnistule aadressiga Musta 
tee 24. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95)“.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõud, millega soovitakse kehtestada bussiliinil nr 7 sõidupileti hinnaks 0 
eurot. 
 



Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97)“.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7 
Muud küsimused 
KUULATI: 
T. Juul – Me võiksime teha arhitektuuriametiga koostööd ja küsida nende poolset nägemust nendest 
projektidest, mis hakkavad siis nüüd hargnema, alates Vabaduse platsist ja lõpetades veekeskuse 
kesklinna planeeringuga. Asjad, mis on juba kinnitatud ja ootavad välja ehitamist ja siis need asjad, 
mis on hetkel töös. 
 
OTSUSTATI: 
Järgmisel koosolekul tulla arhitektuuriameti juhatajal komisjoni koosolekule rääkima 
arhitektuuriameti nägemust linna projektidest, mis on kinnitatud ja ootavad välja ehitamist ning 
samuti nendest, mis on hetkel töös.  
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 
Tõnu Juul      Elika Vahter 
koosoleku juhataja     protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
REVISJONIKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       22. august 2018 nr 1-12/8 
 
Algus kell 13.20, lõpp kell 14.12 
 
Koosolekut juhatas Rein Suurkask 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Tiit Jürmann, Priit Kaup, Rein Suurkask 
Puudusid: Jaak Pihlak, Juhan-Mart Salumäe (osales elektrooniliselt) 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
sisekontrolör Liiva Kruusmägi, linnapea Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
2. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
3. Linna arengukava täitmise ülevaade 
4. Linna poolt eraldatud toetuste kasutamine 
5. 2018. aasta linnaeelarve täitmine (vahekokkuvõte) 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
J.-M. Salumäe – Maksutulude peatükis 3.1 seisab järgnev lause. "Eelarvetulude prognoosimisel 
on tulumaksu osas lähtutud  järgnevast: /.../ aastatel 2019-2023 on linna maksumaksjate 
keskmine arv prognoositud muutumatuna (7 890 isikut)." Samas eelpool on välja toodud, et 
aastatel 2015, 2016 ja 2017 on maksumaksjate osakaal langenud igal aastal ja olnud keskmiselt 
11-55 inimese võrra väiksem prognoositust. Veelgi enam - demograafiline surveindeks on alla 
ühe (Arengukava lk 4). Millistele argumentidele tuginedes on prognoositud maksumaksjate 
keskmiseks arvuks 7890 inimest? 
M. Aaso – See on hetkel olemasolev elanike arv. Muudatusi on tõesti olnud. 2016 ja 2017 vahel 
oli erinevus 1 inimene. 2015 ja 2016 vahe ligi 40 inimest. Need muudatused on üsna 
marginaalsed. Üks on elanike arv ja teine on maksumaksjate arv. Arengukavas on toodud välja 
elanike arv mitte maksumaksjate arv. Isegi kui ta langeb 100 või 200 inimese võrra, siis tegelikus 
elus keskmine palk kasvab rohkem, kui on julgetud eelarvestrateegias konservatiivselt 
prognoosida. Ühe suurenedes, teise vähenedes tuleb ikkagi enam-vähem ühte astmesse. 
Viimastel aastatel ei ole Viljandi linna tulumaksuprognoosid olnud valed, kordagi pole laekunud 
vähem kui me oleme eelarvesse kirjutanud. 2018. aastal on 5 kuuga on laekunud 10 % rohkem.  
 
J.-M. Salumäe - Järgmiseks aastaks on investeeringute reserviks planeeritud 62 028 eurot ja 
2020. aastal 84 506 eurot. Arvestades suuri planeeritud tegevusi ja viimase paari aasta kogemusi, 
ei tundu seda palju, aga äkki ma ka eksin? Palun põhjendada, mis annab linnavalitsusele 
kindluse, et nõnda väikesest reservist piisab? 
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M. Aaso – Strateegiaperioodi investeeringute planeerimisse on tehtud rohkem tööd kui kunagi 
varem arengukava ja eelarvestrateegia koostamisel. Nende objektide nimistu, mis on poliitiliselt 
kokkulepitud või mis on äärmiselt vajalikud teha on läbi paljude koosolekute saanud paika. See 
nimekiri on eelarvestrateegias aastate kaupa ka kenasti välja toodud. Üsna selgelt on paika 
vaieldud need objektid, mida tehakse. Reserv jääb selleks olukorraks, kui hinnad peaksid 
kallinema või kui tõesti midagi erakorralist ette tuleb. Lugu on selles, et meie põhitegevuse 
kulud, palgakulud, majanduskulud, Paalalinna Kooli investeering ning veel mõned suuremad 
tööd, mis on plaanis kulutavad selle raha ära ja reservi ei jää rohkem raha. Senikaua kuni ei ole 
selgelt näha, mille jaoks see võiks kuluda oleks mõistlik näidata reservi väiksemana ja mitte 
laenu suuremana. Tegelikkuses aastavahetuse jääk ei ole tõenäoliselt 0 eurot nagu on strateegias 
kirjas. Osa kulusid jääb tõenäoliselt tegemata. Kõik see saabki suunatud investeeringute reservi, 
selleks et teha täiendavaid investeeringuid. 
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
3 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
KUULATI: 
R. Alev ja M. Timpson tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
J.-M. Salumäe - Kui vaadata arengukava, peab tõdema, et võrreldes aastateks 2016-2021 loodud 
arengukavaga suurt midagi muutunud ei ole. Ülevaatamisprotsessi oleks pidanud olema kaasatud 
ka uue arengukava loomiseks loodud ajutise komisjoni liikmed. Küsin linnapealt - kas uue 
arengukava koostamiseks loodud ajutise komisjoni liikmed olid kaasatud 2018-2023 arengukava 
koostamisse? 
M. Timpson – Jah, olid. Komisjoni esimees H. Hallemaa osales kõikidel koosolekutel. Vastavalt 
meie korrale koosnes see linnavalitsuse liikmetest, ametite juhtidest ning ajutise komisjoni 
esimehest.  
 
J.-M. Salumäe -  Palun linna arengukava täitmise ülevaadet kirjalikul kujul saada. Usun, et tegu 
on olulise lähtedokumendiga uue arengukava koostamiseks, mis võiks olemas olla kõigil 
linnavolikogu liikmetel. 
M. Aaso – Selles küsimuses ei ole täpsustatud, millise aasta arengukava täitmise ülevaadet siin 
mõeldakse. Kohe on võtta kirjalikult majandusaasta aruande koosseisus olev 2017. aasta kohta 
koostatud arengukava täitmise ülevaade. 2018. aasta kohta koostame selle järgmise aasta alguses 
ja lisame selle samuti majandusaasta aruandele. Päevakorrapunktis nr 3 teeb R. Alev lühikese 
ülevaate 2018. aasta esimeste kuude kohta.  
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
3 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3  
Linna arengukava täitmise ülevaade 
KUULATI: 
M. Timpson – Iga aasta tuleb see majandusaasta aruande lisana. Esitame selle kirjalikult siis, kui 
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aasta on läbi.  
 
R. Alev andis ülevaate olemasolevatest projektidest 2018. aastal.  
 
OTSUSTATI:  
Informatsioon võeti teadmiseks.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Linna poolt eraldatud toetuste kasutamine  
KUULATI: 
L. Kruusmägi andis ülevaate linna poolt eraldatud toetuste kasutamisest (tabel lisatud 
protokollile lisa 1).  
 
M. Timpson andis ülevaate statistikast (tabel lisatud protokollile lisa 2). 
 
OTSUSTATI:  
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5  
2018. aasta linnaeelarve täitmine (vahekokkuvõte) 
KUULATI: 
M. Aaso – Linnaeelarve täitmise kohta on ajas pidevalt uuenev info linna veebilehel 
http://www.viljandi.ee/eelarved/-/asset_publisher/IkFeMqiTh0pw/content/viljandi-linna-2018-
aasta-
eelarve?redirect=http%3A%2F%2Fwww.viljandi.ee%2Feelarved%3Fp_p_id%3D101_INSTAN
CE_IkFeMqiTh0pw%26p_p_lifecycle%3D0%26p_p_state%3Dnormal%26p_p_mode%3Dview
%26p_p_col_id%3Dcolumn-2%26p_p_col_count%3D1  
 
OTSUSTATI: 
Komisjoni liikmed tutvuvad infoga ise veebilehe vahendusel. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Rein Suurkask       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
SOTSIAALKOMISJON KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       22. august 2018 nr 1-13/8 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 16.37 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Tiit Jürmann, Jana Pähklemäe, Peep Raju, Heiki Raudla, 
Sirje Taalmaa 
Võttis osa asendusliige Veronika Raudsepp Linnupuu (Helmen Küti asendusiige) 
Puudusid: Mare Hõbemäe, Helmen Kütt, Ülle Lumi, Krista Neering, Triinu Rõigas, Ingrid Sindi 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
abilinnapea Janika Gedvil, sotsiaalameti juhataja Livia Kask, linnapea Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
2. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
3. Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja 
kord“ muutmine (2018/91) 
4. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab hääletamist. Hääletamist ei nõutud. 
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson ja R. Alev tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab hääletamist. Hääletamist ei nõutud. 
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“. 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja 
kord“ muutmine (2018/91) 
KUULATI: 
L. Kask tutvustas eelnõud, millega tunnistatakse kehtetuks sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja 
korra need paragrahvid, mis puudutavad ühistransporti. Alates 1. juulist 2018 on kõikidel 
Viljandimaa avaliku liiniveo bussiliinidel bussipileti hinnaks 0 eurot.  
 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab hääletamist. Hääletamist ei nõutud. 
 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise 
tingimused ja kord“ muutmine (2018/91)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Muud küsimused 
KUULATI: 
P. Raju – Kaupo Kase võiks tulla ja rääkida, kuidas see tasuta bussisõit käima on läinud.  
H. Raudla  - Meil oli kunagi juttu, et sotsiaalministeeriumi haldusalast võiks ka keegi meile rääkima 
tulla. Sellisel juhul peaksime ette valmistama küsimused. Küsimused võiksite saata mulle e-mailile 
heikiraudla@gmail.com. Seda punkti võiksime arutada oktoobris.  
P. Raju – Haigla esindaja pidime ka kunagi kutsuma. 
T. Jürmann – Võiks kutsuda rääkima erahooldekodu esindaja.  
 
OTSUSTATI:  
1. Septembrikuu koosolekule kutsuda rääkima bussiliiklusest Viljandimaa Ühistranspordikeskuse 
juhatuse liige K. Kase.  
2. Kutsuda oktoobrikuu koosolekule rääkima keegi sotsiaalministeeriumi haldusalast. 
3. Kutsuda oktoobrikuu koosolekule haigla direktor.  
3. Komisjoni esimehel rääkida Avitar OÜ esindajaga, kas nad oleksid nõus tulema rääkima 
erahooldekodust. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Park Hotell Viljandi        22. august 2018 nr 1-8/8 
 
Algus kell 18.00, lõpp kell 20.18 
 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Peep Aru, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, Margus Keerutaja, Tonio Tamra, 
Malle Vahtra 
Võtsid osa asendusliikmed: Aivar Kaljusaar (Harri Juhani Aaltoneni asendusliige), Maiko Markus 
(Juhan-Mart Salumäe asendusliige), Henn Sepp (Jaak Sule asendusliige), Innar Susi (Eve Naanuri 
asendusliige) 
Puudusid: Harri Juhani Aaltonen, Kaido Kivisild, Randel Länts, Eve Naanuri, Juhan-Mart Salumäe, 
Jaak Sulg 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
linnapea Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Informatsioon Viljandi linna uue arengukava ja eelarvestrateegia koostamisest 
2. Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
3. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
4. Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine (2018/93) 
5. Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse  seadmine (2018/94) 
6. Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95) 
7. Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele ühistranspordi 
sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92) 
8. Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97) 
9. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Informatsioon Viljandi linna uue arengukava ja eelarvestrateegia koostamisest 
KUULATI: 
H. Hallemaa – Selle aasta veebruarikuu istungil võttis volikogu vastu otsuse nii kehtiva arengukava 
ülevaatamiseks kui ka uue arengukava koostamiseks, ning vastavalt sama eelarvestrateegia osas. 
Uue arengukava koostamiseks moodustati linnavolikogu ajutine komisjon. Ajutise komisjoni 
esimene koosolek toimub 28. augustil kel 16.00. Uus arengukava peaks olema perioodiks 2020 või 
2021 kuni 2025, lisaks pikem strateegiline osa ja periood. 
 
M. Vahtra – Volikogu otsusega nr 51 moodustati Viljandi linna arengukava ja eelarvestrateegia 
aastateks 2020-2024 koostamiseks  ajutine  komisjon. Vastavalt otsuse punktile 5.5 oli selle 
komisjoni ülesandeks osaleda ka Viljandi linna arengukava ja eelarvestrateegia aastateks 2016–2021 



ülevaatamises.  
Minu küsimus nii linnapeale (juhtis ülevaatamise komisjoni) kui ka Hallemaale (juhib ajutist 
komisjoni, mis moodustati volikogu otsusega nr 51), kas volikogu otsusega nr 51 moodustatud  
ajutist komisjoni kaasati arengukava ja eelarvestrateegia ülevaatamisse, kas toimusid vastavad 
koosolekud, kuhu oli kaasatud nimetatud komisjon? 
 
H. Hallemaa – Linna arengukava uuendamine ja ülevaatamine on täitevvõimu pädevuses ning käib 
linnavalitsuse komisjoni tööna. Uue arengukavaga tegeleb linnavolikogu ning selle ajutine 
komisjon. Mina osalesin selles linnavalitsuse komisjonis ja selle töös, aga tegelikult ei pidanudki 
selles osalema kõik ajutise komisjoni liikmed ja kogu komisjon.  
 
M. Vahtra – 13. augustil sa saatsid selle kirja välja ja palusid terve rida väga sisukaid ettepanekuid. 
Selleks on kaks nädalat aega. Hetkel on august, meie oleme oma inimesed sinna delegeerinud mitte 
kui esindusnäod vaid nad on volitatud sinna, et nad annaksid edasi meie saadikurühma ettepanekud.  
Kuidas on võimalik kahe nädala jooksul võtta kokku 40 inimest ja saada nii sisukad vastused? Kaks 
nädalat on nende põhjapanevate ettepanekute esitamiseks liiga väike aeg. 
 
H. Hallemaa – Kirjas ei ole öeldud, et me teeme veel lõplikke ja paika panevaid otsuseid. See on 
selline omamoodi eelkaasamine, esimest korda tuleb ajutine komisjon kokku 28. augustil. Mõte oli, 
et enne seda ajutise komisjoni koosolekut saada inimestelt arvamused nii palju kui võimalik. See ei 
ole viimane ja 28. augustil ei tehta kindlasti ka veel kõiki lõplikke otsuseid. Me otsustame sellel 
koosolekul ilmselt ainult üldisemaid, põhimõttelisi asju.  
 
OTSUSTATI:  
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson ja R. Alev tutvustasid II lugemisel sisse viidud muudatusi. 
 
Komisjoni liikmed esitasid küsimusi maksumaksjate arvu, rahvastiku püramiidi ja keskmise palga 
osas. 
 
Tähelepanekud: 
R. Alev - Vana Viljandi linna arengukava parandused ja täiendused peaksid olema uue kava 
koostamisel sisendiks. Kahe aastaga on Viljandi linnas väga palju muutunud, uusi eesmärke ja 
rahastusvõimalusi tekkinud. Seoses sellele on tegevuskava saanud väga palju täiendusi. Uue kava 
põhiline selgroog peaks olema strateegilised eesmärgid. Igapäevase elu kirjeldamist ei peaks uues 
kavas nii põhjalikult olema. Kava peaks saama ühtlane ja asjalik. Protsessid peame eelnevalt kokku 
leppima, millel rõhku rohkem paneme. Omavahel tuleks kokku leppida eesmärgid, mille peale uue 
ülesse ehitaksime.  
M. Keerutaja – Kuhu kadus arengukavast spordihoone remont?  
M. Aaso – Ta võiks kajastuda tegevuste reserv nimekirjas. Selle rea võib tegevuskava punktina 
lisada kui komisjon soovib.  
R. Alev - See on tegevuskava punkti 3.2.2.2 all kirjas.  
P. Aru – Punkti 3.2.2.2 all on kirjas: „Viljandi Spordikeskuse remont“ selle asemele kirjutada sinna 
„Viljandi Spordihoone remont“.  
H. Hallemaa – See tuleks lisada eelarvestrateegias ka tegevuste reserv nimekirja.  
M. Markus – Mulle tundub, et sealt on puudu oluline osa – mõõdikud.  
R. Alev- Hetkel on kehtivas kasvas natuke totrad mõõdikud. Mõõdikute teema peaks uues töögrupis 



tõsiselt läbi kaaluma. 
M. Vahtra –  Lk 29 punkti 5.2 all on kirjas Maramaa kliinik. Selle peaks sealt välja võtma.  
H. Sepp – Punktis 5.2 on kirjas: „Esmatasandi tervishoiu suurimaks probleemiks Viljandi linnas on 
perearstipraksiste killustatus, ruumide mittevastavus kaasaja nõuetele ning arstkonna vananemine ja 
eriarstiabi teenuse pakkumisel kvalifitseeritud spetsialistide nappus“. Võtta välja, et tegemist on 
suurima probleemiga. Sõnastada lause järgnevalt: „Esmatasandi tervishoiu probleemideks on 
ruumide mittevastavus kaasaja nõuetele ning arstkonna vananemine“. Milline koostöö on Viljandi 
linnal perearstidega? 
P. Aru – Selleks, et perearstid saaksid endale paremad töötingimused andis Viljandi linn oma panuse 
ja eraldas munitsipaalomandis olnud maatüki täiesti tasuta, et ehitada sellele ematasandi 
tervishoiuga võrgustunud üldhaigla. 
H. Sepp – Igas maakonna on psühhiaatriakliinikud olemas.  
P. Aru - Siia peaks lisama, et meil on Eestis ainukene sundravi osakond. 
M. Vahtra – Lk 30 on kirjas: „Krooniliste haigete ja madala sissetulekutega inimeste arvu kasv 
suurendab Viljandi linna eelarvest makstavate toetuste mahtu“. Kuskil ma ei näe, et toetuste maht 
kasvab. Kas see on vajalik lause siin arengukavas? 
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1)“. 
2. Sõnastada punkt 3.2.2.2 järgmiselt: „Viljandi Spordihoone remont“.  
3. Punktist 5.2 võtta välja Maramaa Kliinik. 
4. Sõnastada lk 29 viimane lause järgmiselt: „Esmatasandi tervishoiu probleemideks on ruumide 
mittevastavus kaasaja nõuetele ning arstkonna vananemine“. 
5. Perspektiivsemad asjad muudetakse uue arengukava juures. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2018-2023 (2018/83-1), II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid II lugemisel sisse viidud muudatusi.  
 
Tähelepanekud: 
R. Hüva – Kas ei oleks mõistlik teha eraldi plokkidena varade müük? Et ta oleks jälgitav ja 
planeeritav. See ei peaks olema numbrina vaid mingisugune statement. 
M. Vahtra – Küsimus linnapeale:  2015 aastal esitas tollane EA komisjoni esimees Jaak Sulg 
linnavalitsusele dokumendi, mis käsitleb vajadust läbi viia linna juhtimise ja majandamise audit. 
Auditi korraldamise põhjusena nimetab Jaak Sulg linna seisu, kus linnal puudub omavahendite 
arvelt investeerimise võimekus ning krediidi kasutamise osas on linn lähenemas riiklikult lubatud 
piirini. Linna eesmärgiks peaks dokumendi järgi olema eelarvestrateegiaga saavutada igaaastane 
tegevustulem tasemele, kus selle arvelt oleks võimalik katta vajalikud laenude tagasimaksed ja 
nende teenindamiskulud. 
Küsimus: Kui vaadata komisjonile esitatud eelarvestrateegia tabelit lk 29,  siis seal toodud numbrite 
järgi ei suuda linn mitmel aastal tegevustulemi arvelt katta laenukohustusi ja laenude 
teenindamiseks vajalikke vahendeid, vaid peab neid kohustusi tagama uue laenuga. Samas on jõutud 
netovõlakoormuse lubatud piirini. Kas selline planeeritud finantsolukord aastani 2023 on 
linnavalitsuse teadlik poliitiline otsus? 
M. Timpson – Mis puudutab esimest poolt, siis see on tema hinnang asjale. Mis aga laenuprotsenti, 
siis see ei ole juhuslikult tekkinud, vaid koalitsiooni otsusena on see nii kirja pandud.   



 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Viljandi linna arengukava aastateks 2018-2023 (2018/84-1)“. 
2. Spordihoone remont peaks kajastuma reservtegevuste nimekirjas.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4  
Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine (2018/93) 
KUULATI:  
M. Timpson tutvustas eelnõud, millega soovitakse seada hoonestusõigus kinnistule aadressiga 
Tallinna tänav 76a.  
 
Ettepanekud:  
P. Aru – See on elektrooniline enampakkumine. Kust pakkumisel osaleja sellest teada saab? Võiks 
proovida panna ka nt Äripäeva kuulutus, et Viljandi linn müüb hoonestusõigust ning täpsemalt on 
võimalik lugeda sealt ja sealt.   
R. Hüva – Võimalusel tuua välja ka strateegilised infrastruktuuri pooled. Investorid vaatavad ka 
seda, millised on järgmise sammu kulud.  
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Tallinna tänav 76a hoonestusõiguse seadmine 
(2018/93)“. 
2. Komisjon teeb ettepaneku avaldada elektroonilise enampakkumise kuulutus ka Äripäevas.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5  
Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse  seadmine (2018/94) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõud, millega soovitakse seada hoonestusõigus kinnistule aadressiga 
Roheline tänav 3.  
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Roheline tänav 3 hoonestusõiguse  seadmine (2018/94)“. 
2. Komisjon teeb ettepaneku avaldada elektroonilise enampakkumise kuulutus ka Äripäevas.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6  
Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõud, millega soovitakse seada hoonestusõigus kinnistule aadressiga 



Musta tee 24.  
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1. Toetada eelnõud „Kinnistule aadressiga Musta tee 24 hoonestusõiguse seadmine (2018/95)“. 
2. Komisjon teeb ettepaneku avaldada elektroonilise enampakkumise kuulutus ka Äripäevas.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7  
Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele 
ühistranspordi sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92) 
OTSUSTATI:  
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 31.10.2012 määruse nr 133 „Üldhariduskoolide õpilastele 
ühistranspordi sõidusoodustuste andmise kord“ kehtetuks tunnistamine (2018/92)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 8  
Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97) 
KUULATI: 
M. Timpson – kehtestada nr 7 liini hinnaks 0 eurot.  
 
Tähelepanekud: 
P. Aru – Miks on kolm osapoolt? Meie peaksime tegema lepingu ainult ühistranspordikeskusega 
mitte Atkoga. Meie ei maksa midagi Atkole nagu seal kirjas, meie maksame 
ühistranspordikeskusele. 
H. Hallemaa – Määruse seletuskirja viimane lause on „Viljandi linna eelarves tuleb selleks kasutada 
rahalisi vahendeid, mis olid mõeldud eakate sõidusoodustuste jaoks“. See on vale. Viljandi linna 
2018. aasta eelarves on bussitranspordi kuludena alates 01.07.2018 selle ühe liini eest planeeritud 
tasuda ehk siis prognoositud ja arvestatud linnaliini number 7 opereerimise kuludeks 40000 eurot, 
Sellest piisab aasta lõpuni ning jääb ka oluliselt üle. Lepingu projekti kohaselt tuleb aasta lõpuni 
jääva nelja kuuga täiendavalt hüvitada vedajale kokku 12 909,92 eurot. Komisjon peab tegema 
ettepaneku Viljandi Linnavalitsusele, vaadata üle see määruse seletuskirja viimane lause. 
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI:  
1.  Toetada eelnõud „Ühistranspordi sõidupileti hinna kehtestamine (2018/97)“. 
2. Komisjon soovitab üle vaadata koostöölepingu projekti sõnastus. 
3. Komisjon teeb ettepaneku vaadata üle seletuskirja viimane lause „Viljandi linna eelarves tuleb 
selleks kasutada rahalisi vahendeid, mis olid mõeldud eakate sõidusoodustuste jaoks“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 9  
Muud küsimused 
KUULATI: 
H. Hallemaa – K. Kivisild esitas küsimuse Viljandi linna tänavavalgustuse renoveerimise kohta. 
Kuna K. Kivisilda täna ei ole ja Veevärgi esindajalt ei tulnud enne tänast komisjoni koosolekut ka 



vastust, siis seda teemat võiks arutada järgmisel koosolekul.  
 
OTSUSTATI: 
Küsimus ja informatsioon Viljandi linna tänavavalgustuse renoveerimise projektist tuleb arutlusele 
septembrikuu komisjoni koosolekul ning komisjoni koosolekule kutsuda R. Triisa esitama 
informatsiooni projektist ja vastama küsimustele. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
 



KOOSOLEKU PROTOKOLL                                                                 14.august 2018 1-15/18/8                   
Viljandi Avatud Noortetuba 

Koosolekut juhatas: Mait Allas 
Protokollis: Grete Roostik 
Kohalolijad: Ursula Ilves, Silver Tõnisson, Karl-Kristofer Alp, Mait Allas, Toomas Erik Anijärv, 
Risto Kaljurand, Grete Roostik, Ege Enok 
Puudujad: Eeva Vitsut, Kunnar Bergmann, Adeele Soorm, Henri Karmiste, Sander Pettai, 
Katariina Raudsepp, Kelli Pärn, Birgit Sitska. 

PÄEVAKORD 
1) INFOVAHETUS 
2) VOLIKOGU EELNÕUD 
3) UUS KOOSSEIS 
4) JÄRGMISE AASTA SISU 
5) PROJEKTIKONKURSS 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Infovahetus 
Ege räägib täna toimunud noortekeskuse projektijuhi valimisest. Ta märgib, et lõplikult ei saanud 
projektijuhti välja valida, sest üks kandidaat ei saanud kohale tulla. 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Volikogu eelnõud 
Risto räägib meile Viljandi linna tegevus- ja arengukavast, lisaks ka miks, kellele ja kui pikaks 
ajaks seda vaja on.  
Palume dokumendis muuta Viljandi Noorte Volikogu Viljandi Noortevolikoguks. 
Liikmetel tekkisid mõningad küsimused, arutasime koos läbi vastused. 
Lisaks arutasime ka veekeskusega seonudvat. Jõudsime järeldusele, et Viljandi on veekeskuse 
rajamiseks igati mõistlik koht nii asukoha kui turismi mõttes. 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Uus koosseis 
Mait selgitab, kuidas algab Noortevolikogu töö. Risto uurib uueks koosseisuks asendusliikmete 
korra loomist. Toimus ka arutelu, kuidas muuta meie organisatsiooni õpilastele atraktiivsemaks, 
et nad ise tahaksid meiega liituda. Pakutakse välja näiteks simulatsiooni ning et me korraldaks 
koolides õpilasesinduste valimisi. Risto pakub välja korraldada simulatsioon linnavalitsuse 
hoones, kutsuda rääkima inimesi, kes on Noortevolikogus olnud ning mida nad siit saanud on. 
Lisaks käib Risto välja idee teha Noortevolikogu liikmetele sotsiaalmeedia koolitus, millele 
järgneks vabamas vormis koosolek üksteisega tutvumiseks. Silver võtab koolituse enda peale. 
Järgmiseks koosolekuks mõtlevad kõik mida saaks uute liikmete motiveerimiseks ära teha. 
Järgmises koosseisus tuleb panna paika koosolekute toimumise päev, näiteks iga kuu teine 
esmaspäev, teisipäev jne. Uue koosseisu juhatus korraldab küsitluse koosoleku toimumise aja 
kohta, arvestatakse ka liikmete vastuseid, kuid lõpliku vastuse annab ikkagi juhatus. 
Ege toob välja, et novembris on noorsootöö tänuüritus ning sinna saab esitada ka aasta 
osaluskogu. Esitamise vormiga tegelevad Karl-Kristofer ja Ursula. 
Arutatakse ka seda, kuhu Eesti Noorteühenduste Liidult saadud raha Viljandis suunatakse. Hetkel 
tahetakse seda suunata õpilasesinduste töösse. Tuleb uurida, milline on hetkeolukord selle raha 
kasutusega. 
Eesti Noorteühenduste Liidu projektilt Noored Otsustajad tuli kiri, et kas tahame korraldada 
Viljandi ja Järvamaa osaluskohvikut. Silveril tekkis idee siduda VANT48 ja paneeldiskussioon. 
Ursula ja Mait uurivad korraldusliku poole detaile. 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Järgmise aasta sisu 
Mait tegeleb tabeliga eelnevatest projektidest ning teeb kokkuvõtte, milline on hetkeseis 
projektifondi aruannetega. 
Uues koosseisus tuleb määrata kõigile ülesanded, näiteks kes otsib koosoleku toimumise kohad, 
kes teeb koosolekust pildi ja postitab sotsiaalmeediasse. Nii võivad tekkida ka uued traditsioonid, 
näiteks sünnipäevade meelespidamine. Järgmisel aastal on plaanis korraldada ka rohkem 
vabamas vormis kokku saamisi, suve lõpus võiks olla grilliõhtu. 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Projektikonkurss 
Arutasime mis võiks järgmisel VANT48 üritusel teisiti olla. Toodi välja näiteks žürii 
hindamisvorm, see peaks olema lihtsam. Lisaks peaks jõudma projektid aegsamini žürii 
liikmeteni juhul, kui žürii liikmed pole kohal olnud terve ürituse toimumise aja. Mentorid 
peaksid olema žüriis. Käidi välja ka idee, et järgmiseks korraks teha graafik, kes mis ajal üritusel 
koha peal olemas on, nii tekiks süsteem ja poleks seda probleemi et ühel hetkel on kohal näiteks 
7 inimest ja natukese aja pärast on ainult 1. Jõuti ka järeldusele et toitlustus peab olema tasemel 
ning hea oleks, kui saaks selle kohale toimetamise meie kohustustest maha võtta, toitlustaja 
tooks söögi kohale. Lisaks tuleb paika panna tähtajad, kui kaua pärast taotluse heaks kiitmist 
raha saab ning mis ajaks tuleb esitada aruanded. 



Silver võtab enda peale ürituse turundusliku poole, näiteks logo kujundamine ja kajastus 
sotsiaalmeedias. 

  

                             (allkirjastatud digitaalselt)                   (allkirjastatud digitaalselt) 
                                          Mait Allas                                        Grete Roostik 
                                  Koosoleku juhataja                                   Protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU  

 
SEENIORITE NÕUKOJA KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda        17. august 2018 nr 1-16/18/1-6 
 
Algus kell 14.00, lõpp kell 15.30 
 
Koosolekut juhatas Priit Kaup 
Protokollis Lea Saareoks 
Koosolekust võtsid osa: Priit Kaup, Lea Saareoks, Agu Lall, Jaak Värnik, Uno Lüüs, Helmen Kütt, 
Valli Veigel 
Puudusid: Ene Juurik, Hillar Saar, Aino Laansoo, Karl Luht, Mare Mihkelson 
Koosolekul viibisid: Leelo Saar, Malle London, Kalvi Märtin, Reet Alev, Janika Gedvil 
 
PÄEVAKORD:  
1. Linna arengukava 
2. Urnide müürist 
3. Nimelistest pinkidest 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1  
Linna arengukava 
KUULATI:  Ülevaate linna arengukavast tegi Reet Alev. Suuri muudatusi ei olnud. Toimus 
arengukava avalik väljapanek. On muudatusi mõningate asutuste nimetustes. Toimus ka keeleline 
korrektuur. Ülejäänud on kõik sama. Arengukava peab kehtima neli aastat., kusjuures iga aasta 
vaadatakse see üle.  
Seeniorite nõukoja liikmete mõtted seoses linna arengukavaga. Kuna eeloleval volikogul arutusele 
tuleva arengukava ja sellega seotud eelarve on lihtsalt olemasolevate dokumentide n.ö. iluravi ehk 
iga-aastane täpsustus, siis meil ei olegi erilist mõtet asjasse sekkuda – pädevate ametnike poolt on 
praktilised arvutused tehtud, seega raha otsustab.  
Tuleviku tarbeks s.o. visioon aastani 2023 äratab siiski mõningaid mõtteid.  
Lk. 4-5 kõigi linnaosade potentsiaali arendamine, s.h. tänavate, kõnniteede ja kergliiklusteede 
korrastamine ja rajamine. Praegune sõnastus väidab, et sellealane töö saab aastaks 2023 täielikult 
tehtud. Kuid kas töö hulk, s.o. kõigi nimetatud teede kilometraaž on üldse teada ja kas vastavas 
tabelis kavandatud tööde maht (6 km kõnniteid ja 3 km tänavaid) seda tõesti katab. 
Lk. 13 – linnasüdame kaunima väljanägemise huvides tuleb (kõige muu kõrval) linna vastava ala 
spetsialistidel jõuda Arkaadia aia (ja sellega seonduvalt ka nt. Rubiini platsi) arendamisel jõuda 
sõnadelt tegudeni.  
Lk. 14 – sadevee kanalisatsiooni arendamist puudutav osa on liiga üldsõnaline. Tuleb kavandada 
midagi konkreetselt, nt. Männimäe teel vms.  
Lk. 17, 18 – vaba aeg ja sport. Kas Lumepark Männimäel jääb kestma? Spordirajatiste kohta vt. 
eelmist protokolli (kergejõustiku näide)  
Siit edasi lihtsalt mõtteid. Lk. 27 – vabahariduse võimalustest võiks mõni pädev linnaametnik teha 
seniorite nõukojale väikese ülevaate.  



Lk. 29 – dokument dokumendi järel lihtsalt viksitakse eelmise pealt maha sisusse süvenemata 
(Maramaa kliinik – see on teada olevalt hoopis suletud).  
Lk. 32, 33 – mis seisus on tegelikult Rohelise tänava tööstuspiirkond? Kui palju raha kulus linnal 
selle arendusse ja kui ulatuslikult on see kasutusele võetud? 
Meie koja otsus oleks järgmine: Viljandi linna volikogu Seeniorite Nõukoda toetab laias laastus 
Viljandi linna arengukava esitatud kujul. Erilist tähelepanu soovime pöörata järgmistele kavas 
olevatele tegevustele (arvestades ka eelpool toodud märkusi) 
Arengukava punktid 2.1.1.1; 2.1.1.4; 2.1.1.6; 2.1.4.6 (koos värvuspurskaevuga) 2-1.4.7; 2.1.4.8; 
3.1.2.5; 4.1.5.1. 
Väikese kõrvalsoovitusena võiksime teha linnavalitsusele ettepaneku linna esteetilise arengu 
hoogustamiseks linnas olemasolevat intellektuaalset potentsiaali kaasates moodustada veel üks 
nõukoda või komisjon.  
Mitu aastat on eelarve strateegia kehtiv? Miks ei ole arvestatud pedagoogide palga kasvuga ja see 
number on sama. 
Viljandi linna arengukavas on peatähelepanu Vabaduse platsil, veekeskusel jne. Kui palju on selleks 
raha kulutatud? On ka muid valupunkte väga palju. Nt. Valuoja org on hooldamata, räämas.  
 
OTSUSTATI:  toetada linna arengukava 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2  
Urnide müürist  
Kolumbaariumi rajamiseks asupaiga leidmisest rääkis Leelo Saar ja asukohta ekraanil näitas Malle 
London. 27. juunil otsustas linnavalitsus jätkata ettevalmistusi selle rajamisega seotud küsimustes. 
Valituks osutus koht Estonias hukkunute mälestusmärgi läheduses. See oleks mõeldud 100 kohale. 
Üks koht oleks mõeldud 15 – 20 aastaks. Me loome selle asukohaga lisandväärtust. Kunstnik Malle 
London ütles, mida keerulisem lahendus, seda kallim ehitus. Oluline on kujundus, koht lillede ja 
küünalde jaoks. Tuleva aasta eelarvet hakatakse käesoleval suvel arutama.  
Õige aeg oleks rääkida pereurnide paigaldamisest. 
Mõeldav oleks ka tuha puistekoht.  
Omasteta matusekohad on väga korrast ära, umbrohtu kasvanud.  
Kalmistuvahi kohtade kaotamine on ääretult mõttetu asi.  
Kes peab kalmude registrit?  
 
OTSUSTATI: toetada linnavalitsuse ettepanekut 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3  
Nimelistest pinkidest 
Selle kohta on linnavalitsuse määrus, mida tutvustas Malle London. On toimunud esimene 
lugemine. Kohad pinkide paigaldamiseks võiks olla vastavalt valdkonnale. Pingi paigaldamiseks 
esitada avaldus linnavalitsusele.  
Eriarvamus – panna rahvahääletusele. 
Arutame määruse projekti. 
Erivajadusel toetada rahvahäälitusele panemist. 
Kui on tegemist eramaaga, kuidas siis toimida?  
Kas on loodud komisjon ausamba taastamise küsimustes? J. Gedvil – komisjon on olemas. 
 
OTSUSTATI:  toetada määruse projekti  
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Priit Kaup       Lea Saareoks 
koosoleku juhataja      protokollija 


